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Saate kunnalle 
Uudelle valtuustolle ja muille toimielimille ja tietysti teille todellisille kaupungin päättäjille 
toivomuksella, että tälläkin tavoin lisää avoimuutta päätöksentekoon saatte aikaiseksi, 
toivottavasti! 
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Loimaan kaupungin eri toimielimien virallisissa pöytäkirjoissa ei ilmoiteta mitään 
kokouksien avaamisesta tai päättämisestä; asian voi päätellä ainoastaan pöytäkirjan 
alussa olevista kellonajoista. Tämä ei ole riittävä merkintä kokouksen kulusta, vaan 
selkeästi pitää omana pykälänään kyseiset toimenpiteet merkitä pöytäkirjaan. Näin tekee 
esimerkiksi kuntien edunvalvoja Kuntaliitto.  
 
Esityslistoissa tulee mainita myös "Muut asiat", jolloin kokouksessa voi ottaa käsittelyyn 
läsnäolijoiden esittämiä asioita. Loimaan kaupungin hallintosäännössä annetaan 
mahdollisuus tehdä valtuustoaloitteita ilman etukäteisilmoitusta ja tietysti vain 
kaikkien valtuutettujen hyväksymänä voidaan muistakin asioista keskustella tai jopa 
päättää. Kokousten kulun kannalta on parempi, että mahdollistetaan jo esityslistassa 
selkeästi osallistujille mahdollisuus kertoa kokouksessa asioita, joita he näkevät 
tarpeellisiksi julkituoda. 
 
Loimaalla on ollut ja on edelleen myös käytäntönä, että esim. tarkistamattoman 
kaupunginhallituksen pöytäkirjan esitys viedään virallisena esityksenä valtuustolle, 
näinhän ei voi toimia. Pitää siis jo ko. kokouksessa päättää ja pöytäkirja tarkistuttaa tässä 
asiakohdassa, jolloin se saa laillisen esitysvoiman. Pöytäkirjojen tarkistaminen menettää 
täysin arvonsa, jos asioita hoidetaan täysin pöytäkirjan tarkastajien ohitse ja heistä 
piittaamatta. Sama koskee toisinkin päin, eli kaupunginhallitus ei voi toimeenpanna 
valtuuston päätöksiä ennen kuin pöytäkirja on tarkistettu ja hyväksytty. 
 
Esitän, että Loimaan kaupungin hallinto muuttaa edellä mainituin perustein 
kokouskäytäntöjään kaikkien toimielintensä kohdalla. 


